
Реалії рівненського фуіболу:
КРИЗА НАРОДНОСТІ «ВЕРЕСУ», ЗАНЕПАД ДИТЯЧИХ ШКІЛ

ТА «ВБИТІ» СТАДІОНИ
Днями у книгарні «Є» відбулася зустріч із заступником голови Федерації 
футболу Рівненської області, президентом агентства з розвитку 
спорту «Стандарт» та колишнім генеральним директором Народного 
клубу «Верес» Євгеном Донцовим. Говорили про стан справ у футболі 
Рівненщини, розвиток дитячо-юнацького футболу, будівництво 
спортивних об’єктів та головну команду краю -  «Верес».

Г
V ^ в г е н  Донцов був одним із тих, хто доклав зу

силь для відродження професійного футбольного 
клубу у Рівному. Особливість Народного клубу «Ве
рес» в тому, що фундаторами його становлення були 
люди, які зробили матеріальний внесок у будівництво 
«червоно-чорного» символу міста. Час йшов, потреби 
збільшувались і заявлена раніше «народність» фут
больного клубу поступово зникала. Для досягнення 
результату потрібні були гроші, і вже не ті 100 гривень, 
якими віддано жертвували члени клубу, а мільйони, які 
знайшлися у спонсорів з «Львівського холодокомбіна
ту». Одні вболівальники подібну зміну «курсу» підтри
мують, мовляв, для досягнення цілі -  всі засоби піді
йдуть, однак є й такі, які першочерговим завданням 
клубу ставлять збереження «народності», нехай і без 
швидкого успіху.

-  На мою думку, зараз у «Вересі» криза. Багато 
вболівальників засумнівалися в тому, чи справді клуб 
є народним. І що робити для того, щоб повернути його 
«народність». Потрібні загальні збори, щоб спільно ви
рішити, в якому напрямку далі рухатись. Я бачу загро
зу у швидкому розвитку. Це не залежить від того, чи 
ми з «Лімо», чи без. Не можливий рух тільки вперед.

футболу поки що «нульовий». Однак додає, що були 
спроби реформувати дитячо-юнацьку футбольну лігу. 
Наразі на Рівненщині проводиться чемпіонат області 
в першій та другій лігах, молодші хлопчаки грають в 
ДЮФЛ, є турнір «Шкіряний м’яч». В області створений 
і успішно функціонує професійний футбольний клуб.

Раніше багато розмов точилося про будівництво у 
Рівному стадіону зі штучним покриттям за програмою 
УЄФА «Хет-трик». Міні-арену досі планують будувати 
поблизу запасного поля стадіону «Авангард». Втім є 
ряд законодавчих перепон, які гальмують початок бу
дівництва.

-  Перші три стадіони за цієї програмою мали з ’я
витися у Рівному, Івано-Франківську та Чернівцях. У 
Франківськ навіть приїжджав Порошенко, закладав 
капсулу під будівництво. Ходили чутки, що цю капсулу 
потім довелося викопувати. Побудувати поле при тепе
рішньому українському законодавстві -  дуже складно. 
Це безумство. У нас в країні дурні закони. Мені шкода 
Олексія Хахльова, що на нього нападають з цим питан
ням. Я знаю, скільки він сил тратить, щоб цей «довба
ний» стадіон за програмою «хет-трик» був збудований 
у Рівному і який супротив це викликає на законодавчо
му рівні. Депутати висловилися “за”, гроші на цей ста
діон є, але якийсь клерк боїться підписати листочок. До



Цп нормально, коли с кризи. Питання в іншому: як ми 
і цієї кризи виходимо Сама ідол Народного клубу за 

лишається, І цо питання до кожного із вболівальників. 
Я впевнений, що відповідь має бути на загальних збо
рах. Стосовно «Вересу», то я за вихід в Прем’єр-лігу, 
але питання в тому, як і коли. Клуб повинен вміти до
лати ризики, -  поділився думками Євген Донцов.

Однак, не «Вересом» єдиним. Великою проблемою 
залишається розвиток дитячо-юнацького футболу на 
Рівненщині. Відсутність полів, умов для тренувань та 
недостатній професіоналізм тренерів -  одні з можли
вих причин браку футбольних кадрів в Україні. Євген 
Донцов порівнює стан справ у вітчизняному юнацько
му футболі та європейському.

-  Хтось скаже, що в нас не такий як у Європі клімат, 
тому ми зарання перебуваємо у програшній ситуації. А 
можна взяти для прикладу ту ж саму Ісландію, в якої 
населення 300 тисяч -  трошки більше, ніж у Рівному. 
Так ось, в Ісландії є 16 критих полів повного розміру і 
100 відкритих полів зі штучним покриттям. Можна бра
ти приклад з Німеччини, де футбол зайшов навіть у 
дитсадки. В Україні з’являються люди, які відкривають 
тут щось нове, але загальну систему подолати поки 
не вдається. Можна розвиватися за рахунок легіоне
рів, так як ми робили донедавна, вигравати турніри, а 
можна розвивати дитячий, масовий футбол, що піде на 
користь національній збірній. Мусимо визнати, що на
шим юнакам немає де грати у футбол. Зокрема, юнаки 
«Вересу» тренуються в залі розміром 20 на 15 метрів,
-  говорить Євген Донцов.

Ще однією умовою розвитку дитячо-юнацького фут
болу заступник голови РОФФ називає повністю новий 
підхід до навчання тренерів.

-  У нас прийнято, що тренерами можуть бути люди, 
які класно пограли у футбол та закінчили інститут фіз
культури. В Україні до тренерського мистецтва став
ляться, як до закритої касти, в яку важко потрапити. 
Для Європи це не нормальна практика. За кордоном 
дітей до 10 років просто вчать роботі з м’ячем, там вза
галі не йдеться про виграші. До 15 років їх вчать ви
кладатись на тренуваннях. Лише з 18 років їх вчать ви
гравати. А у нас прийнято вчити вигравати з 8-9 років,
-  додає Донцов.

За словами колишнього гендиректора «Вересу», 
його особистий вклад у Рівненську обласну федерацію

діон є, але якийсь клерк боїться підписати листочок. До 
слова, Федерація футболу Рівненщини вже підписала 
договір на будівництво стадіону за програмою УЄФА і 
нам нарахували за перший рік 200 тисяч, які ми маємо 
сплатити за землю, -  обурюється Євген Донцов.

Втім основною і досі не вирішеною проблемою за
лишається реконструкція стадіону «Авангард». Весь 
минулий рік міська влада розповідала про багатофунк
ціональний стадіон із сучасними трибунами та легко
атлетичним манежем, який ось-ось мають розпочати 
відбудовувати на місці сучасного рівненського «Колі
зею». Володимир Хомко днями заявив, що проект вже 
готовий і невдовзі буде презентований громадськості. 
За оптимістичними прогнозами, реконструкція «Аван
гарду» може розпочатися влітку. Однак рівненський 
«Верес» вже потребує стадіону, який було б не сором
но показати футбольній Україні в разі виходу команди 
до Прем’єр-ліги.

-  На жаль, клуб «Верес» взагалі не має відношення 
до стадіону. На мою думку, стадіон «Авангард» взагалі 
не потрібно реконструювати -  його потрібно повністю 
зруйнувати і там щось інше побудувати. Якщо ми хоче
мо бачити стадіон, який сам на себе заробляє -  це має 
бути арена на два поверхи вгору або вниз зі всіма ко
мерційними елементами. «Авангард» знаходиться по
близу річки, болота. Зробити якісне трав’яне покриття 
буде проблематично. Газон постійно буде витягувати 
з бюджету багато коштів. Це треба дуже постаратись, 
щоб цей стадіон сам на себе заробляв, -  висловився з 
цього приводу Євген Донцов.

Наразі реалії залишаються такими: вже цієї неділі 
футболісти «Вересу» проведуть першу в новому році 
офіційну гру -  на стадіоні «Ізотоп» у Вараші рівняни 
зіграють проти охтирського «Нафтовика-Укрнафти». 
До слова, великий футбол рівненські вболівальники не 
побачать на рідному «Авангарді» як мінімум до квітня. 
«Вбите» осінню трав’яне покриття рівненського стадіо
ну досі не може ожити. Через це керівництву «Вереса» 
довелося шукати альтернативу. Попередньо заплано
вано, що перші три домашні гри весняної частини чем
піонату рівняни проведуть у містах області -  Вараші, 
Березному та Сарнах. Нагадаємо, команда Мазяра 
нині займає другу позицію турнірної таблиці чемпіона
ту України в Першій лізі.

Микола БРЕЖИЦЬКИЙ


